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Plats och tid Grand Hotel, Alingsås Paragrafer §§205-226
kl. 18:00-20:25

Beslutande Linda Espeving (M) (ordförande)
Sebastian Aronsson (S) (vice ordförande)
Dennis Alvdén (M) (2:e vice ordförande)
Simon Waern (S)
Camilla Stensson (S)
Anton César (S)
Leif Hansson (S)
Håkan Stern (S)
Pamela Nilsson Ludvigsson (S)
Peter Norlander (S)
Irene Jonsson (S)
Anita Hedén-Unosson (S)
Anders Sandberg (S)
Annette Heineman (S)
Daniel Filipsson (M)
Eva-Lotta Pamp (M)
Linn Wirdemo (M)
Thomas Thim (M)
Thorsten Larsson (M)
Per-Gordon Tranberg (M)
Boris Jernskiegg (SD)
Kjerstin Hansson (SD)
Agneta Grange (SD)
Mats Bjelkemyr (SD)
Jill Holm (SD)
Otto Stryhn (SD)
Heidi Hankanen Ängberg (C)
Thomas Pettersson (C)
Zlatibor Sinik (C)
Albin Dahlin (C)
Emily Munter (V) §§207-226
Martin Lindberg (V)
Annica Jonsson (V)
Marcus Wallin (V)
Lady France Mulumba (KD)
Kent Perciwall (KD)
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD)
David Skoog (KD)
Stefan Bedö (L)
Jens Christian Berlin (L)
Anne Gunnevik (L)
Karin Josefsson (L)
Anna Hansson (MP)
Morgan Fredvi (S)  ersätter Birgit Börjesson (S)
Roger Andersson (S)  ersätter Rebecka Gustin (S)
Magnus Linde (M)  ersätter Karin Schagerlind (M)
Inger Carlborg (M)  ersätter Jimmy Lanevik (M)
Kristina Poulsen (SD)  ersätter Lars-Olof Jaeger (SD)
Ingbritt Johansson (C)  ersätter Annika Qarlsson (C)
Sanna Dabolins (V) §§205-206 ersätter Emily Munter (V), §§208-226 
ersätter Maria Adrell (V)
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Patrik Eriksson (V) §§205-207 ersätter Maria Adrell (V)
Amanda Andersson (MP)  ersätter Janine Alm Ericson (MP)

Övriga deltagare Maria Standar (kommundirektör)
Ulrika Månsson (kommunsekreterare)
Cecilia Knutsson (stabschef)
Simon Lindau (ekonomichef) §205
Lisa Forsaeus (verksamhetscontroller) §205
Peter Öfverström (koncernredovisningschef) §205
Jerker Gussman (personalchef) §205

Utses att justera Eva-Lotta Pamp (M)
Anna Hansson (MP)

Justeringens plats och 
tid

Protokollet justeras digitalt. 

Sekreterare
Ulrika Månsson

Ordförande
Linda Espeving (M)

Justerande
Eva-Lotta Pamp (M) Anna Hansson (MP)

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på Alingsås kommuns digitala anslagstavla.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2022-10-26
Datum för anslags 
uppsättande

2022-11-02 Datum för anslags 
nedtagande

2022-11-24

Förvaringsplats för 
protokollet

Rådhuset, Alingsås
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 205 Information

§ 206 Revisorernas bedömning av delårsrapport 2022 för Alingsås kommun och 
Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund

§ 207 Delårsbokslut 2022 för Alingsås kommun
§ 208 Beslut om genomförande ny ishall
§ 209 GIS-taxa 2023
§ 210 Taxa för ansökan om pedagogisk omsorg, fristående verksamhet
§ 211 Biblioteksplan 2023-2026
§ 212 Ansökan om förbundsmedlemskap, Herrljunga kommun
§ 213 Svar på motion gällande vänort i Ukraina - Anita Brodén (L)

§ 214 Svar på motion om klimatarbete för radikalt minskade utsläpp av 
växthusgaser - Anna Hansson (MP)

§ 215 Komplettering av ersättningsreglemente med en uppdragsbeskrivning för 
ledamöter i kommunstyrelsens arbetsutskott

§ 216 Uppförandekod för förtroendevalda
§ 217 Redovisning av obesvarade motioner 2022

§ 218 Fråga till vård- och omsorgsnämndens ordförande gällande hälsoschema - 
Marcus Wallin (V)

§ 219 (NY) Motion - Öppna väggar - Marcus Wallin (V)

§ 220 Avsägelse av uppdrag som ledamot i Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus 
AB - Linda Espeving (M)

§ 221 Avsägelse av uppdrag som ledamot i AB Alingsåshem - Linda Espeving (M)
§ 222 Avsägelse av uppdrag som ledamot i Fabs AB - Linda Espeving (M)

§ 223 Val av ny vice ordförande i kultur- och utbildningsnämnden efter Rebecka 
Gustin (S)

§ 224 Kommunalt kompletteringsval – Ny ersättare i barn- och ungdomsnämnden 
efter Cecilia Kälström (S), Sandra Christoph (S)

§ 225 Kommunalt kompletteringsval – Ny revisor i kommunrevisionen efter Erik 
Marklund (KD), Erik Marklund (KD)

§ 226 Meddelanden
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§ 205

Information

Ärendebeskrivning
 
A/ Delårsbokslut 
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§ 206  2022.539 KS  

Revisorernas bedömning av delårsrapport 2022 för Alingsås kommun 
och Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund 

Ärendebeskrivning
Revisorerna i Alingsås kommun har i skrivelse den 19 oktober 2022 lämnat sin bedömning 
av delårsrapport Alingsås kommun 2022.
 
Revisorerna i Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund har i skrivelse den 19 oktober 
2022 lämnat sin bedömning av delårsrapport för Alingsås och Vårgårda 
Räddningstjänstförbund 2022.
 
I respektive granskning har revisorerna under rubrikerna: balanskrav, redovisning av 
pensioner samt måluppfyllelse – god ekonomisk hushållning lämnat bedömningar.
 
Revisorerna bedömer att:
 
- delårsrapporten i allt väsentligt uppfyller kraven enligt den kommunala bokförings- och 
redovisningslagen med undantag för att kommunen redovisar 801,6 mnkr som avsättning till 
pensioner i balansräkningen. I och med denna avsättning följer kommunen inte Lag 
(2018:597) om kommunal bokföring och redovisning, som anger att denna pensionsskuld 
istället ska redovisas som ansvarsförbindelse utanför balansräkningen. Att kommunen inte 
redovisar denna pensionsskuld som en ansvarsförbindelse innebär även att resultatet per 
2022-08-31 är 27 mnkr högre än om lagen efterlevts,
 
- balanskravet beräknas uppnås vid årets slut,
 
- fyra av de fem finansiella målen beräknas uppnås vid årets slut samt
 
- då verksamhetsmålen inte följs upp till fullo i delårsrapporten kan någon bedömning av 
måluppföljningen för dessa inte avges.
 

Beslut
Kommunfullmäktige tar del av revisorernas rapporter för delårsbokslut 2022 som underlag till 
ställningstagande i ärendet delårsbokslut 2022 Alingsås kommun.
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§ 207  2022.009 KS  

Delårsbokslut 2022 för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Delårsbokslutet är årets första samlade rapport och analys av verksamhet, ekonomi och 
personal till kommunfullmäktige för det gångna året. I delårsbokslutet analyseras de 
prioriterade målen med tillhörande indikatorer utifrån nämndernas och bolagens redovisade 
resultat och tillgängliga utfall.

Varje nämnds underlag till delårsbokslutet finns samlade i ett separat beslutsunderlag till 
kommunens delårsbokslut. Däri beskrivs nämndens arbete under året samt uppföljning av 
nämndens mål.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 5 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunstyrelsen utövar uppsiktsplikt gentemot kommunens nämnder samt styrelser och 
återrapporterar detta löpande under året. Nämnderna har i enlighet med styrmodell och 
tillhörande anvisningar antagit budgetar för perioden 2022–2024 med egna mål utifrån 
kommunens prioriterade mål, samt upprättat internkontrollplaner. Sammantaget fortlöper 
verksamheten i huvudsak enligt plan. Utvärdering av samtliga resultat kommer dock kunna 
göras först i årsbokslutet.

I den sammanställda budgeten för 2022 budgeteras ett resultat för hela kommunkoncernen 
motsvarande 186 mnkr, där kommunen står för 109 mnkr och bolagskoncernen för 77 mnkr. 
Kommunkoncernen redovisar en prognos för 2022 motsvarande 250 mnkr, en positiv 
avvikelse mot budget med 64 mnkr. Av prognosen utgör kommunen 182 mnkr och 
bolagskoncernen 68 mnkr. Kommunen redovisar således en positiv avvikelse mellan budget 
och prognos motsvarande 73 mnkr och bolagskoncernen beräknas avvika negativt med 9 
mnkr. Bolagskoncernens negativa avvikelse är främst hänförlig till ökade kostnader för el, 
material och tjänster samt lägre intäkter för fastighetsförsäljning som inte blir av.

Prognostiserat resultat för Alingsås kommun motsvarar 6,4 procent av skatte- och 
bidragsintäkter. Det höga prognostiserade resultatet förklaras främst av högre skatte- och 
bidragsintäkter än vad som var budgeterat samt obudgeterade intäkter från tomtförsäljning.

I samband med delårsbokslutet följs målen för god ekonomisk hushållning upp. För att 
kommunen ska anses ha en god ekonomisk hushållning ska en majoritet av de finansiella 
målen samt verksamhetsmålen vara uppfyllda vid årsbokslutet. I delårsbokslutet görs 
bedömningen att alla mål förutom ett av de finansiella målen kommer uppnås men då det 
saknas utfall för flera av verksamhetsmålen görs ingen samlad bedömning om god 
ekonomisk hushållning i delårsbokslutet.
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Den totala sjukfrånvaron för perioden uppgick till 8,4 procent, att jämföra med samma period 
föregående år då den totala sjukfrånvaron uppgick till 8,0 procent. Sett till den månadsvisa 
sjukfrånvaroutvecklingen över året kan en kraftigt förhöjd nivå urskiljas under januari månad, 
för att därefter minska och stabiliseras på en liknande nivå som föregående år. Orsak till den 
höga nivån under vintern var en kraftigt ökad smittspridning i samhället och en ökad 
korttidssjukfrånvaro till följd av förkylningssymtom.

Barn- och ungdomsnämnden har behov av ökade investeringsmedel innevarande år om 2,5 
mnkr till följd av bland annat inköp av köksmaterial. Kommunledningskontoret ser att det kan 
hanteras genom en omfördelning från kommunstyrelsens investeringsbudget.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 134 behandlat ärendet.
 
Anförande
Anförande hålls av Anton César (S), Leif Hansson (S), Amanda Andersson (MP), Morgan 
Fredvi (S) och Marcus Wallin (V).

Förslag till beslut på sammanträdet
Anton César (S) och Amanda Andersson (MP) föreslår att kommunstyrelsens förslag bifalls.

Beslut
 

1. Delårsbokslut för Alingsås kommun godkänns.
2. Barn- och ungdomsnämndens investeringsbudget innevarande år ökas med 2,5 mnkr 

och kommunstyrelsens investeringsbudget innevarande år minskas med 2,5 mnkr.

Expedieras till 
Samtliga nämnder och bolag, Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund
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§ 208  2022.439 KS  

Beslut om genomförande ny ishall 

Ärendebeskrivning
Beslut om förstudie togs av kommunstyrelsen 6 september 2021 § 133 och 
Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB fick i uppdrag att gå vidare med projektering och 
systemhandling för en ny ishallsanläggning i Nolhagaområdet.

Pm om projektering är nu framtagen, som innehåller hyresprognos med mera, se bilaga.

Beslut om genomförande innefattar detaljprojektering och byggnation av föreslagen 
ishallsanläggning.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kultur- och utbildningsförvaltningen har deltagit i hela processen med planering av 
ishallsanläggningen, så att den fungerar optimalt för de verksamheter som ska bedrivas där. 
Utgångspunkten i arbetet har varit Svenska Ishockeyförbundets faktaskrift Bygga ishall. Den 
ishallstyp som valts är en så kallad förbundshall med kapacitet att klara matcher i division 1 
och med en publikkapacitet om 500 personer. Kultur- och utbildningsförvaltningen har även 
fört dialog med berörda föreningar såsom Alingsås/ Sörhaga hockeyklubb samt Alingsås 
konståkningsklubb. Deltagit i samtal har även bandyföreningarna Hemsjö IF och Vadsjöns 
BK gjort.

Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB har upphandlat Peab som entreprenör för 
projektering i samverkan och framtagning av systemhandling och tidplan. I systemval av 
installationer har miljö- och energiaspekter beaktats för att uppnå en ekonomiskt och 
miljömässigt hållbar anläggning.

Tidplanen för projektet bygger på föreningarnas önskemål om att verksamheten ska 
påverkas så lite som möjligt av byggnationen.
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Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 135 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
Preliminär tidplan för genomförande av ny ishall:

Projektering av bygghandling/ detaljprojektering, november-december 2022.

Upphandling underentreprenörer, december 2022-januari 2023.

Utflyttning, januari-februari 2023.

Rivning av befintlig ishall, februari 2023.

Byggnation och färdigställande av ishall, september 2024
 
 
Anförande
Anförande hålls av Anna Hansson (MP), Daniel Filipsson (M), Simon Waern (S), Boris 
Jernskiegg (SD), Martin Lindberg (V), Lady France Mulumba (KD) och Thomas Thim (M).

Förslag till beslut på sammanträdet
Anna Hansson (MP) föreslår att ärendet återremitteras för att underlagen ska kompletteras 
med uppgifter om totala kostnader för byggnation och underhåll, samt hantering av 
ekonomiska risker och ansvarsfördelning för dessa.
Daniel Filipsson (M), Simon Waern (S), Boris Jernskiegg (SD), Stefan Bedö (L), Martin 
Lindberg (V), Lady France Mulumba (KD) och Thomas Thim (M) föreslår att 
kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.
 
Beslutsgång
Ordförande frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt kommunstyrelsens förslag och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.   
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Beslut
Genomförande av byggnation av ishallsanläggning godkänns.

Reservation
Anna Hansson (MP) och Amanda Andersson (MP) lämnar följande skriftliga reservation:
Vi i Miljöpartiet vill gärna att alingsåsarna ska få tillgång till en ny och välfungerande ishall. 
Idrott och fritidsaktiviteter bidrar till fysisk aktivitet, social gemenskap och till folkhälsan. En ny 
ishall kan bidra fint till detta.

Beslutsprocessen och underlagen har dock hanterats på ett oacceptabelt sätt. Vi yrkade 
därför på återremiss. Vi ansåg att underlagen skulle kompletteras med uppgifter om totala 
kostnader för byggnation och underhåll, samt hantering av ekonomiska risker och 
ansvarsfördning för dessa. Uppgift om totala kostader och ekonomiska effekter är sådant 
som alltid ska finnas med vid beslutsfattande. Detta saknas. Det är orimligt att kommunens 
högsta beslutande organ, kommunfullmäktige, inte ska få del av nödvändig ekonomisk 
information.

Ärendet har hanterats på ett oacceptabelt sätt vad gäller beredning. Anna, ledamot i i 
kommunstyrelsen, valde att yrka på bordläggning redan på kommunstyrelsens 
sammanträde. Handlingarna till ärendet publicerades i samband med att mötet skulle starta. 
Enligt Kommunstyrelsens arbetsordning ska ledamöterna ha god tid på sig att kunna läsa 
handlingarna. Ärendet har inte heller beretts av Kommunstyrelsens arbetsutskott. Anna hade 
inte kunnat ta del av handlingarna innan beslut, och inte heller inte heller kunnat förbereda 
och ställa frågor. Det var inte heller möjligt att överlägga med partikamrater. Det var därför 
orimligt att behöva ta ställning till vilket beslut som ska fattas. Ärendet gäller belopp på i 
storleksordningen flera hundra miljoner kronor. Det är helt oacceptabelt att 
Kommunstyrelsens beslutsfattare hanteras på detta sätt. Vi har en skyldighet gentemot 
kommunens invånare att vara väl insatta i de beslut som ska fattas. Detta har vi inte haft 
någon möjlighet till. Vi accepterar verkligen inte att våra beslutsprocesser går till på detta vis. 
Det är respektlöst mot oss som har ett ansvar gentemot kommunens invånare.

Inför kommunfullmäktiges sammanträde har det funnits handlingar tillgängliga. Väsentliga 
uppgifter har dock fortfarande saknats. Vi reserverar oss mot beslutet att inte återremittera 
ärendet. Vi reserverar oss också mot själva beslutet om att genomföra byggnationen av 
ishallen, eftersom vi inte kan ta ansvar för ett beslut där vi inte fått erforderlig information för 
att se beslutets ekonomiska konsekvenser.
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§ 209  2022.355 KS  

GIS-taxa 2023 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämndens plan- och byggtaxa (PBL-taxa) uppdaterades den första 
januari år 2022, enligt beslut av kommunfullmäktige år 2021-10-27 § 206.
Med anledning av kommande förändringar i den politiska organisationen, där nuvarande 
samhällsbyggnadsnämnd föreslås bli uppdelad i en bygg- och miljönämnd och en teknisk 
nämnd, bedömer samhällsbyggnadsförvaltningen att det finns skäl att inför år 2023 dela upp 
nuvarande PBL-taxa i tre delar: GIS-taxa, Bygglovstaxa och Plantaxa.
I detta ärende behandlas den del av taxan som gäller GIS-verksamheten, vilken består av 
bland annat avgifter för nybyggnadskarta, utstakning, lägeskontroll och tillfälligt nyttjande av 
digital geografisk information.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 31 augusti 2022 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret finner att samhällsbyggnadsnämndens förslag att dela upp 
nuvarande plan- och byggtaxa (PBL-taxa) i tre delar – GIS-taxa, Bygglovstaxa och Plantaxa 
– överensstämmer med kommunens kommande politiska organisationsförändring och ställer 
sig därför bakom förslaget.

Samhällsbyggnadsnämndens förslag till GIS-taxa är beräknat med utgångspunkt i den redan 
rådande beräkningsmodellen för den nuvarande PBL-taxan, vilken bygger på Sveriges 
Kommuner och Regioners (SKR) underlag för konstruktion av PBL-taxor från år 2011. 
Utgångspunkten är självkostnadsprincipen, för att taxan så väl som möjligt skall utgå ifrån 
aktuella faktiska kostnader för verksamheten. Samhällsbyggnadsnämnden konstaterar att en 
omfattande revidering – den mest långtgående som har gjorts på flera år – av befintliga 
underlag har genomförts, och att ett nytt avsnitt avseende drönaruppdrag har tagits fram.

Enligt kommunfullmäktiges beslut den andra september 2020, § 67, får 
Samhällsbyggnadsnämnden varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att höja Plan- och 
byggtaxans timersättning med PKV, men eftersom att den föreslagna GIS-taxan är en ny 
taxa utgör kommunfullmäktige beslutande instans i ärendet.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 130 behandlat ärendet.
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Beslut
 

1. GIS-taxa enligt plan- och bygglagen fastställs och börjar gälla från och med 1 januari 
år 2023.

2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att höja taxans avgifter 
med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden
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§ 210  2022.343 KS  

Taxa för ansökan om pedagogisk omsorg, fristående verksamhet 

Ärendebeskrivning
Barn- och ungdomsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den fjortonde juni 2022 (§ 64 
2022.132 BUN) att godkänna förslag till taxa för ansökan om pedagogisk omsorg för 
fristående verksamheter, och sända vidare till kommunfullmäktige för beslut.

Den nya taxan föreslås mot bakgrund av att riksdagen har beslutat att införa utökade krav i 
skollagen, kring att bedriva enskild verksamhet i form av pedagogisk omsorg. Den nya lagen 
innebär i korthet att kommunen vid godkännande av ny verksamhet i form av pedagogisk 
omsorg ansvarar för att kontrollera att fristående verksamheters ägar- och ledningskrets är 
insatta i de lagar och regler som berör den verksamhet de bedriver. Lagändringarna träder i 
kraft den 1 januari 2023, och innebär bland annat att kommunen har rätt att ta ut en avgift vid 
ansökan om godkännande att bedriva pedagogisk omsorg. Avgiften ska enligt 
kommunallagen basera sig på självkostnadsprincipen, dvs utgå ifrån den arbetstid och de 
resurser som ärendeberedningen kräver.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 september 2022 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tagit del av barn- och ungdomsnämndens förslag och delar 
nämndens uppfattning.
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om avgifter för ansökan om nyetablering samt 
ansökan om utökat tillstånd för fristående förskolor (2019-03-27 §57). Avgiftsnivån 
bestämdes till 24 000 kronor för ansökan om nyetablering av verksamhet och 12 000 kronor 
för ansökan om utökande av befintlig verksamhet. Barn- och ungdomsnämndens bedömning 
är att motsvarande handläggning krävs för bedömning av ägar- och ledarprövning av 
pedagogisk omsorg som för förskola. För pedagogisk omsorg omfattas även byte av 
verksamhetsställe av motsvarande ansökningsförfarande (Skollagen 25 kap 10§, andra 
stycket). Barn- och ungdomsnämndens bedömning är att handläggningen motsvarar 
ansökan om utökning av verksamhet.
Kommunledningskontoret har inget att erinra mot förslaget.
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Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 131 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
 
 
Följande avgiftsnivåer för Alingsås kommun antas från och med 1 januari år 2023:

Ansökan om nyetablering av verksamhet i form av pedagogisk omsorg: 24 000 kronor.

Ansökan om utökande av befintlig verksamhet i form av pedagogisk omsorg: 12 000 kronor.

Ansökan om byte av verksamhetsställe inom verksamhet i form av pedagogisk omsorg: 12 
000 kronor.

Barn- och ungdomsnämnden får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 
avgifter med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.
 
Anförande
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (SD) och Kent Perciwall (KD).
 

Förslag till beslut på sammanträdet
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att den delen som berör etableringskostnaden för privata 
aktörer inom pedagogisk omsorg avslås.
Kent Perciwall (KD) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag.

Beslut
 
1. Följande avgiftsnivåer för Alingsås kommun antas från och med 1 januari år 2023:

 Ansökan om nyetablering av verksamhet i form av pedagogisk omsorg: 24 000 
kronor.

 
 Ansökan om utökande av befintlig verksamhet i form av pedagogisk omsorg: 12 000 

kronor.
 

 Ansökan om byte av verksamhetsställe inom verksamhet i form av pedagogisk 
omsorg: 12 000 kronor.

2. Barn- och ungdomsnämnden får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera 
taxans avgifter med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.
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Reservation
Boris Jernskiegg (SD) lämnar följande skriftliga reservation:
Att man får ta ut en avgift är inte samma sak som att man måste ta ut en avgift. Vi 
Sverigedemokrater är positiva till valfrihet och etablering av privata aktörer som ett alternativ 
till kommunalt driven verksamhet. Privat företagande är bra för Alingsås och dess invånare. 
Vi Sverigedemokrater anser att den avgift som föreslås på 24 000 kronor kan förhindra och 
försvåra för aktörer som vill etablera sig i kommunen. Kommunen lägger mycket pengar på 
att öka näringslivsrankingen och på olika projekt för att öka företagandet i kommunen. Att då 
införa en etableringsavgift går emot den politik man säger sig bedriva. Att det blir en kostnad 
på 12 000 kronor för utökning av befintlig verksamhet och 12 000 kronor för flytt av 
verksamhet kan vi acceptera då man i detta läge etablerat sig i kommunen.

Expedieras till 
Barn- och ungdomsnämnden
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§ 211  2022.474 KS  

Biblioteksplan 2023-2026 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige fastställde den 27 februari 2019, § 34 biblioteksplan för perioden 2019 
till och med 2022. Enligt bibliotekslagen (SFS 2013:801) ska det finnas en biblioteksplan i 
varje kommun.

Biblioteksnämnderna kultur- och utbildningsnämnden och barn- och ungdomsnämnden har 
haft i uppdrag att revidera den nuvarande biblioteksplan.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 4 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Representanter från kultur- och utbildningsförvaltningen och barn- och ungdomsförvaltningen 
har tillsammans under våren 2022 tagit fram ett förslag på ny biblioteksplan för Alingsås 
kommun som ska gälla under fyraårsperioden 2023 - 2026.

I förslag till biblioteksplan för Alingsås kommun 2023 - 2026 anges den strategiska 
inriktningen för folk- och skolbiblioteken i Alingsås kommun. Den tar sin utgångspunkt i 
uppdraget enligt lagstiftningen men även i den allmänna samhällsutvecklingen. Utifrån 
lagstiftning och de utmaningar och utvecklingsbehov som beskrivits i planen har fyra 
inriktningar identifierats under den aktuella planperioden. Inriktningarna är Det öppna 
biblioteket, Det läs- och skrivfrämjande biblioteket, Det digitala biblioteket samt Det lärande 
biblioteket.

Förslag till biblioteksplan tar avstamp i de samhällsutmaningar som finns kopplade till 
biblioteksverksamheten. Utifrån de identifierade utmaningarna konkretiseras de fyra 
inriktningarna prioritering för de olika biblioteken. I den nya planen tydliggörs även att 
skolbiblioteksverksamheten ska följas upp inom ramen för det lagstadgade systematiska 
kvalitetsarbetet. Biblioteksplanen finns bilagd i sin helhet.

Barn- och ungdomsnämnden och kultur- och utbildningsnämnden behandlade ärendet den 
20 september 2022, § 83 respektive den 21 september 2022, § 81 med förslaget att 
kommunfullmäktige ska fastställa biblioteksplan 2023 – 2026. Kommunledningskontoret har 
inget ytterligare att tillägga.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 139 behandlat ärendet och föreslår att 
biblioteksplanen antas.
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Anförande
Anförande hålls av Anton César (S), Boris Jernskiegg (SD) och Marcus Wallin (V).

Förslag till beslut på sammanträdet
Anton César (S), Boris Jernskiegg (SD) och Marcus Wallin (V) föreslår att kommunstyrelsens 
förslag till beslut bifalls.

Beslut
 
Biblioteksplan 2023 – 2026 fastställs.
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§ 212  2022.442 KS  

Ansökan om förbundsmedlemskap, Herrljunga kommun 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige i Herrljunga kommun beslutade 22 augusti 2022, § 124, att ansöka 
om medlemskap för Herrljunga kommuns räddningstjänst i Alingsås och 
Vårgårda Räddningstjänstförbund (AVRF). Beslutet föregicks bland annat av en förstudie 
genomförd av AVRF daterad 27 juli 2022.

Enligt 17 § i förbundsordning för AVRF ska ansökan om medlemskap i förbundet ske till 
direktionen som sedan yttrar sig och överlämnar ärendet till medlemskommunernas 
fullmäktige för beslut. En ny medlem har antagits när samtliga medlemskommuner godkänt 
ansökan genom fullmäktigebeslut och en ny förbundsordning undertecknats av 
medlemskommunerna.

Herrljunga kommun har inkommit med ansökan om medlemskap i AVRF daterad 15 
september 2022.

AVRF har vid sammanträde 7 oktober 2022, § 19, föreslagit fullmäktige i Alingsås och 
Vårgårda kommuner att besluta om att godkänna Herrljunga kommuns ansökan om 
medlemskap under vissa förutsättningar, samt att ombilda AVRF till ett nytt förbund som 
träder i kraft 1 januari 2024.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret delar förbundets uppfattning att det finns goda förutsättningar för 
räddningstjänsten i Herrljunga och Alingsås och Vårgårda räddningstjänstförbund att bilda ett 
nytt gemensamt räddningstjänstförbund.

Förstudien är gedigen och lyfter såväl fördelar som utmaningar för nuvarande AVRF vid 
beslut om att ombilda och utöka förbundet med Herrljungas räddningstjänst. Utmaningarna 
är väl beskrivna och det finns en tydlig uppfattning om vad som behöver åtgärdas för att 
skapa de förutsättningar som krävs för ett gemensamt förbund mellan kommunerna. 
Bedömningen är att det nya gemensamma räddningstjänstförbundet kommer att bidra till en 
bättre service till samtliga tre kommuners invånare samtidigt som förbundet bibehåller den 
sunda ekonomi som AVRF har idag.

Kommunledningskontoret kommer i fortsatt utredning och process att finnas med som stöd 
för AVRF, bland annat med ekonomisk och juridisk rådgivning.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 132 behandlat ärendet.
 
Anförande
Anförande hålls av Daniel Filipsson (M).
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Förslag till beslut på sammanträdet
Daniel Filipsson (M) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.
 
 

Beslut
1. Räddningstjänsten i Herrljunga kommuns ansökan om medlemskap i AVRF godkänns 
med följande tillägg:

 Målsättningen ska vara att räddningstjänsten i Herrljunga, innan ikraftträdandet 
av ett nytt förbund, ska ha uppnått jämförbar kostnadsnivå (kr/invånare) för sin 
räddningstjänst i relation till Alingsås och Vårgårda kommuner.

 Förbundsdirektionen för AVRF får i uppdrag att i nära dialog med Herrljunga 
kommun följa upp processen och säkerställa att aktiva åtgärder vidtas för att få 
till stånd kostnadsminskningar.

 Om prognoser under 2023 visar att en rimlig kostnadsminskning inte kommer 
att uppnås inför ikraftträdande av förbundet ska förbundsdirektionen ta fram ett 
förslag på ekonomisk fördelningsmodell där Herrljunga kommun får bära en 
större del av kostnaden under en begränsad tid.

 
2. Förbundsdirektionen för AVRF får i uppdrag att ombilda AVRF till ett nytt förbund med 
ikraftträdande 1 januari 2024.

Expedieras till 
AVRF, Herrljunga kommun
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§ 213  2022.234 KS  

Svar på motion gällande vänort i Ukraina - Anita Brodén (L) 

Ärendebeskrivning
Anita Brodén (L) har till kommunfullmäktige den 27 april 2022, § 98 lämnat en 
motion gällande vänort i Ukraina. Motionären föreslår följande: -Alingsås kommun, när läget 
så tillåter, söker en lämplig ukrainsk vänort till Alingsås. Syftet är ömsesidiga kontakter, samt 
genom vänortsetableringen underlätta för civilsamhället och övriga samhällsaktörer att på 
olika sätt bidra till återuppbyggnadsinsatser.

Kommunfullmäktige beslutade den 27 april 2022 att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.
 
Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 25 augusti 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunen har idag vänortsutbyte med Tårnby i Danmark och Skedsmo i Norge och det är 
kultur- och utbildningsnämnden som ansvarar för kommunens vänortsverksamhet i enlighet 
med kultur- och utbildningsnämndens reglemente. Kommunens vänortsutbyte är nu i 
uppstartsskede för att återuppta vänortsutbyte efter pandemin. Förutom vänortsutbyten finns 
andra samarbeten som drivs av intresseföreningar, som exempelvis det med Mont de 
Marsan.

Vänortsutbyte sker vanligtvis mellan skolor, föreningar och kommunala förvaltningar i syfte 
att utbyta idéer och erfarenheter kring gemensamma problem. I vänortsutbyte har 
kommunerna ofta något gemensamt, som exempelvis liknande geografiska förutsättningar, 
liknande historia eller näringar och har ungefär samma befolkningsmässiga storlek. Det är 
mindre vanligt att företag utbyter idéer och erfarenheter mellan vänorterna.

Som motionären skriver är det av yttersta intresse att omvärlden är med i återuppbyggandet 
av Ukraina. Det finns inget idag som hindrar att föreningar, civilsamhälle och företag gör olika 
samlade insatser och har kontakt med Ukraina.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att det under pågående krigssituation är 
olämpligt att utreda och starta upp ett vänortsutbyte med Ukraina. När krigssituationen har 
upphört och landet står inför en återuppbyggnad kommer omvärlden och det nationella 
samväldet att skapa former för olika sätt att kunna bidra till återuppbyggnad i Ukraina. I detta 
skede får frågan förnyas.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 141 behandlat ärendet.
 
Anförande
Anförande hålls av Jens Christian Berlin (L). 
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Beslut
 
Motionen anses besvarad.

Expedieras till 
KLK, KOU
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§ 214  2022.169 KS  

Svar på motion om klimatarbete för radikalt minskade utsläpp av 
växthusgaser - Anna Hansson (MP) 

Ärendebeskrivning
Anna Hansson (MP) har till kommunfullmäktige den 22 mars 2022, lämnat en motion om 
klimatarbete för radikalt minskade utsläpp av växthusgaser. Syftet med motionen är att öka 
omställningstakten i Alingsås för att minska klimatförändringarna, genom en tydlig målbild 
och konkreta planer för åtgärder för radikalt minskande utsläpp av växthusgaser. Motionären 
yrkar att Alingsås kommun tar fram 1) en klimatbudget och 2) en konkret handlingsplan för 
radikalt minskade utsläpp av växthusgaser, för förslag till beslut på kommunfullmäktige.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 september 2022 lämnat följande yttrande:
 
I motionstexten framställs förslaget att ta fram en klimatbudget för Alingsås kommun samt en 
konkret handlingsplan för radikalt minskande utsläpp av växthusgaser. Förslag att ta fram en 
klimatbudget har besvarats av kommunfullmäktige den 9 december 2020 § 172 i motion om 
klimatbudget för Alingsås kommun. Att ta fram en konkret handlingsplan ligger helt i linje 
med den Klimatstrategi 2022-2030 som antogs av kommunfullmäktige den 15 juni 2022 § 
146. Klimatstrategin innehåller skarpa mål, strategiska vägval och fokusområden för 
begränsad klimatpåverkan och klimatanpassning. Kommunen har sedan tidigare en policy 
för hållbar utveckling utifrån FN:s Agenda 2030. Klimatstrategin kopplar an till policyn och 
fastställer fyra strategiska områden som tillsammans ska försäkra att klimatomställningen 
bidrar till att nå de globala målen i Agenda 2030. Alingsås har även åtagit sig att bidra i 
omställningen till ett mer klimatsmart samhälle genom undertecknandet av Klimat 2030, en 
kraftsamling som drivs av Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen i Västra Götalands 
län. Kraftsamlingen går ut på att ställa om till ett mer klimatsmart samhälle till år 2030 och 
kommunfullmäktige har antagit 11 st. Klimatlöften för arbetet i kommunen under 2022.

Utifrån Klimatstrategin fortsätter arbetet med att ta fram handlingsplaner för begränsad 
klimatpåverkan och klimatanpassning under hösten 2022, vilket samordnas av miljö- och 
klimatstrateg. Handlingsplanerna ska innehålla konkreta åtgärder, ansvar och budget för att 
säkra genomförandet av Klimatstrategin och en förutsättning för att accelerera 
klimatomställningen så att Alingsås blir en del av lösningen. Miljö- och klimatstrateg och 
kommunekolog utreder även möjligheten för Alingsås att åta sig åtgärder inom det regionala 
åtgärdsprogrammet för miljömålen 2021-2025, som är framtaget av Länsstyrelsen och 
Skogsstyrelsen. Syftet med åtgärdsprogrammet är att vägleda och stödja prioriteringar samt 
stimulera till en ökad samverkan i det lokala och regionala miljöarbetet. Förslag på Alingsås 
bidrag till det regionala åtgärdsprogrammet förväntas läggas fram för beslut vid 
kommunfullmäktige den 14 december 2022.
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Kommunledningskontoret bedömer att frågan om klimatarbete för radikalt minskade utsläpp 
av växthusgaser inte behöver utredas vidare med hänvisning till ovan, och föreslår att 
motionen ska anses besvarad.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 140 behandlat ärendet och föreslagit att 
motionen ska anses besvarad.
 
Anförande
Anförande hålls av Anna Hansson (MP) och Martin Lindgren (V).

Förslag till beslut på sammanträdet
Anna Hansson (MP) och Martin Lindberg (V) föreslår att motionen bifalls.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag.
 
Omröstning
Omröstning begärs och ska verkställas.
 
Följande beslutsgång godkänns:
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst för avslag till kommunstyrelsens förslag.
 
 
Omröstningsresultat
 
Med 43 ja-röster, 7 nej-röster och 1 som avstår finner ordföranden att kommunfullmäktige 
beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut.
 
Omröstningsresultatet finns i slutet av paragrafen.
                                        

Beslut
Motionen anses besvarad.
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Reservation
Anna Hansson (MP) och Amanda Andersson (MP) reserverar sig till förmån för eget förslag.
Anteckning
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
Upprepade gånger under de två senaste mandatperioderna 2015-2018 och 2019-2022 har 
undertecknad lämnat in motioner med förslag om att Alingsås kommun ska ta fram en 
koldioxidbudget och kraftfulla handlingsplaner för minskade utsläpp av växthusgaser som 
driver på växthuseffekten. Vid varje tillfälle har handläggande tjänstepersoner antingen 
svarat att motionerna ska anses besvarade, eller helt och hållet vägrat att bereda dem. En 
majoritet i Kommunfullmäktige har sedan valt att avslå förslagen. Detta är ytterst 
beklämmande. Alingsås kommun måste ta sitt ansvar för att kraftigt minska sin påverkan på 
jordens klimat. Ett fungerande klimat är en förutsättning för liv och välfärd. 
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Voteringslista: §214
Ärende: Svar på motion om klimatarbete för radikalt minskade utsläpp av växthusgaser - Anna 
Hansson (MP),  2022.169 KS

Voteringslist(or)
Bifallande av motion om klimatarbete för radikalt minskade utsläpp av växthusgaser

Ledamot Ja Nej Avstår
Linda Espeving (M), ordförande X
Sebastian Aronsson (S), vice ordförande X
Dennis Alvdén (M), 2:e vice ordförande X
Simon Waern (S), ledamot X
Camilla Stensson (S), ledamot X
Anton César (S), ledamot X
Leif Hansson (S), ledamot X
Håkan Stern (S), ledamot X
Pamela Nilsson Ludvigsson (S), ledamot X
Peter Norlander (S), ledamot X
Irene Jonsson (S), ledamot X
Anita Hedén-Unosson (S), ledamot X
Anders Sandberg (S), ledamot X
Annette Heineman (S), ledamot X
Daniel Filipsson (M), ledamot X
Eva-Lotta Pamp (M), ledamot X
Linn Wirdemo (M), ledamot X
Thomas Thim (M), ledamot X
Thorsten Larsson (M), ledamot X
Per-Gordon Tranberg (M), ledamot X
Boris Jernskiegg (SD), ledamot X
Kjerstin Hansson (SD), ledamot X
Agneta Grange (SD), ledamot X
Mats Bjelkemyr (SD), ledamot X
Jill Holm (SD), ledamot X
Otto Stryhn (SD), ledamot X
Heidi Hankanen Ängberg (C), ledamot X
Thomas Pettersson (C), ledamot X
Zlatibor Sinik (C), ledamot X
Albin Dahlin (C), ledamot X
Emily Munter (V), ledamot X
Martin Lindberg (V), ledamot X
Annica Jonsson (V), ledamot X
Marcus Wallin (V), ledamot X
Lady France Mulumba (KD), ledamot X
Kent Perciwall (KD), ledamot X
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD), ledamot X
David Skoog (KD), ledamot X
Stefan Bedö (L), ledamot X
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Jens Christian Berlin (L), ledamot X
Anne Gunnevik (L), ledamot X
Karin Josefsson (L), ledamot X
Anna Hansson (MP), ledamot X
Morgan Fredvi (S), ersättare X
Roger Andersson (S), ersättare X
Magnus Linde (M), ersättare X
Inger Carlborg (M), ersättare X
Kristina Poulsen (SD), ersättare X
Ingbritt Johansson (C), ersättare X
Sanna Dabolins (V), ersättare X
Amanda Andersson (MP), ersättare X
Resultat 43 7 1
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§ 215  2022.126 KS  

Komplettering av ersättningsreglemente med en uppdragsbeskrivning 
för ledamöter i kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 7 september 2022, § 177 att anta bestämmelser för 
ersättningar till förtroendevalda, men med följande tillägget att arvodesreglerna ska 
kompletteras med en uppdragsbeskrivning för ledamöterna i kommunstyrelsens 
arbetsutskott som beskriver vilken motprestation som förväntas för det fasta arvodet.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 september 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till bilaga avseende vilka aktiviteter som 
ska ingå i det fasta månadsarvodet för ledamöter i kommunstyrelsens arbetsutskott. Bilagan 
är anpassad efter hur motsvarande skrivelse angående ersättningar för uppdrag som 
ordförande och vice ordförande i kommunfullmäktige, nämnd eller styrelse är formulerad.

Ledamöter i kommunstyrelsens arbetsutskott ska överlag hålla sig uppdaterad med 
verksamheterna och föreslå förbättringar, kvalitetsgranska underlag och bedriva uppsikt i 
enlighet med kommunstyrelsens ansvar. De delar av uppdraget som ersätts via 
månadsarvodet är bland annat deltagande och förberedelser i presidiedialoger, 
medverkande till att arbetsutskottets sammanträden genomförs enligt antagna arbetsformer 
samt att deltaga i möten på kommunstyrelsens ordförandes inrådan. Delar av uppdraget som 
inte ingår i månadsarvodet är till exempel sammanträdesarvoden, företagsbesök och 
deltagande i kurser.

Den kompletterande bilagan till reglemente för ersättningar till förtroendevalda föreslås få 
numreringen bilaga fyra. Nuvarande bilaga fyra får därmed ny numrering (bilaga fem).
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 137 behandlat ärendet.

Beslut
Bilaga till Reglemente för ersättningar till förtroendevalda 2023 – 2026 om ersättningar till 
ledamöter i kommunstyrelsens arbetsutskott godkänns.

Expedieras till 
Klk-lön
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§ 216  2022.500 KS  

Uppförandekod för förtroendevalda 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade på sammanträde den 7 februari 2022, § 17 att ge 
kommunledningskontoret i uppdrag att ta fram förslag till uppförandekod för förtroendevalda.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 4 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har under våren tagit fram ett förslag till uppförandekod för 
förtroendevalda i Alingsås kommun. En omvärldsbevakning har genomförts av andra 
kommuners och riksdagens uppförandekod.

Förslag till uppförandekod för förtroendevalda i Alingsås kommun utgår från Alingsås 
kommuns värdeord, engagemang, öppenhet och respekt. Det innebär att förtroendevalda 
bland annat ska visa respekt och ta varandra på allvar, avstå från att kränka varandra, 
använda ett vårdat språk i debatten och aldrig vara nedlåtande.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 136 behandlat ärendet.
 
Anförande
Anförande hålls av Anna Hansson (MP). 

Förslag till beslut på sammanträdet
Anna Hansson (MP) föreslår att ärendet återremitteras för omarbetning. I omarbetningen ska 
lag om yttrandefrihet beaktas och kommenteras. Avsnitt om värdegrund ska undersökas, om 
värdegrund har beslutats av Kommunfullmäktige eller ej, och om värdegrund även omfattar 
förtroendevalda eller ej. Formuleringar om kroppsspråk ska särskilt ses över. Omarbetning 
ska ske i dialog med representanter från samtliga partier.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras eller avgöras idag och 
finner att ärendet ska återremitteras.

Beslut
Ärendet återremitteras.

Expedieras till 
KLK
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 217  2022.042 KS  

Redovisning av obesvarade motioner 2022 

Ärendebeskrivning
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 34 ska kommunstyrelsen två gånger om året, i 
april och oktober, redovisa för fullmäktige de motioner som ännu inte har färdigställts.

Kommunfullmäktige har då att ta ställning om motioner vars beredning inte kunnat avslutas 
inom ett år ska avskrivas från ytterligare beredning, eller fortsätta handläggas.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 september 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har upprättat en sammanställning över obesvarade motioner. 
Totalt har 12 motioner lämnats in till kommunfullmäktige som ännu inte är besvarade. En av 
de obesvarade motionerna är vid nästa sammanträde med fullmäktige äldre än ett år. 
Fullständig sammanställning redovisas i bilaga till tjänsteskrivelse.
 
Kommunstyrelsen har den 17 oktober 2022, § 142 behandlat ärendet.

Beslut
1. Redovisningen godkänns.

2. Handläggningen fortsätter för följande motioner som är äldre än ett år:

Motion om plan för fler kommunala naturreservat - Camilla Stensson (S), Leif Hansson (S), 
Birgit Börjesson (S) och Simon Waern (S)
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 218  2022.549 KS  

Fråga till vård- och omsorgsnämndens ordförande gällande 
hälsoschema - Marcus Wallin (V) 

Ärendebeskrivning
Fråga
För att genomföra heltid som norm har flertalet kommuner tagit till det som kallas för 
hälsoschema. Rätten till att arbeta heltid och att ha det som norm är ett bra utgångsläge, 
problemet är hur Alingsås kommun går till väga för att uppnå målsättningen.
Hälsoscheman innebär fler men kortare pass, med färre lediga dagar och ofta utspridd 
ledighet. Runt om i landet vittnar anställda om ohållbara arbetssituationer där schemat gör 
det omöjligt att hinna återhämta sig. Många säger upp sig och flertalet går över till att jobba 
timmar eller förtidspensionerar sig, för att de helt enkelt inte orkar. Så även i här i Alingsås.
Det så kallade hälsoschemat strider även emot mycket av vad forskningen säger om skift- 
och nattarbete. Stressforskningsinstitutet fastställer bland annat att riskfaktorer för stress är 
en dygnsvila kortare än 11 timmar, roterande treskift, långa pass samt många pass i rad.
Tillämpningen av hälsoscheman är inte hållbart och slår hårt emot alla som arbetar inom 
vården. Det kan i sin tur även få förödande konsekvenser för de som är i behov av vård. 
Hälsoscheman omöjliggör återhämtning, har försämrat arbetsvillkoren markant och har 
dessutom inget stöd i forskningen.
I maj 2022 lämnade anställda inom äldreomsorgen i Alingsås in en protestlista med 250 
namnunderskrifter för att få kommunen att skrota de så kallade ”hälsoschemat”. Personalen 
larmar om att personal har tvingats gå ner i arbetstid, för att orka med sitt jobb, vilket har lett 
till en ännu sämre lön. Många i personalen har som ett direkt resultat av införandet av 
hälsoschemat sagt upp sig och fler uppsägningar är att vänta om hälsoschemat inte skrotas. 
Personalen inom äldreomsorgen är tydliga: De vill återinföra 10-timmars arbetspass.
Till Alingsås Tidning säger ordföranden i vård och omsorgsnämnden att ”vi är medvetna om 
att personalen inte är nöjda. Det är något vi måste lyssna på, för arbetsmiljön är väldigt 
viktig”. Men samtidigt kan vi i vård och omsorgsnämndens delårsbokslut läsa att ambition är 
att arbetsmiljön ska förbättras och att fler ska trivas på sin arbetsplats, samt stannar kvar 
längre. Men inte ett ord nämns om hälsoschemat.
Därför är min fråga till ordföranden i vård och omsorgsnämnden: - Anser du att införandet av 
hälsoschemat inom äldreomsorgen har förbättrat arbetsmiljön och ökat trivseln på 
arbetsplatserna?
 
Anförande
Anförande hålls av Marcus Walling (V).
 
Svar
Vård- och omsorgsnämndens ordförande Eva-Lotta Pamp (M) besvarar frågan muntligt vid 
dagens sammanträde.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 219  2022.551 KS  

(NY) Motion - Öppna väggar - Marcus Wallin (V) 

Ärendebeskrivning
Marcus Wallin (V) lämnar en motion om att det bör finnas "öppna väggar" för gatukonst och 
graffiti i kommunen.
 
Motionären föreslår följande:
att kultur- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att utreda var kommunen kan ha "öppna 
väggar" för gatukonst och graffiti.
att väggarna i fråga görs lagliga att måla på.
 

Beslut
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Expedieras till 
KLK
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 220  2022.540 KS  

Avsägelse av uppdrag som ledamot i Fastighetskoncernen Alingsås 
Rådhus AB - Linda Espeving (M) 

Ärendebeskrivning
 
Linda Espeving (M) har i skrivelse den 20 oktober 2022 avsagt sig sitt uppdrag som 
styrelseledamot i Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus AB.

Beslut
 
Avsägelsen beviljas.

Expedieras till 
L Espeving, Fastighetskoncernen Alingsås Rådhus Ab, Klk, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 221  2022.541 KS  

Avsägelse av uppdrag som ledamot i AB Alingsåshem - Linda Espeving 
(M) 

Ärendebeskrivning
Linda Espeving (M) har i skrivelse den 20 oktober 2022 avsagt sig sitt uppdrag som 
styrelseledamot i AB Alingsåshem.

Beslut
 
Avsägelsen beviljas.

Expedieras till 
L Espeving, AB Alingsåshem, Klk, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 222  2022.542 KS  

Avsägelse av uppdrag som ledamot i Fabs AB - Linda Espeving (M) 

Ärendebeskrivning
Linda Espeving (M) har i skrivelse den 20 oktober 2022 avsagt sig sitt uppdrag som 
styrelseledamot i Fabs AB.

Beslut
 
Avsägelsen beviljas.

Expedieras till 
L Espeving, Fabs AB, Klk, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 223  2022.543 KS  

Val av ny vice ordförande i kultur- och utbildningsnämnden efter 
Rebecka Gustin (S) 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige utsåg den 24 april 2019, § 69 Rebecka Gustin (S) till ledamot och 
vice ordförande i kultur- och utbildningsnämnden för tiden fram till och med den 31 
december 2022.

Rebecka Gustin har i skrivelse den 28 september 2022 lämnat in avsägelse av sitt 
uppdrag som vice ordförande i kultur- och utbildningsnämnden, från och med den 1 
november 2022.

Valberedningen har den 26 oktober 2022, § 5 lämnat förslag till kommunfullmäktige att utse
Håkan Stern (S) till vice ordförande i kultur- och utbildningsförvaltningen..

Beslut
Håkan Stern utses till vice ordförande i kultur- och utbildningsnämnden för tiden 1 november
2022 fram till och med den 31 december 2022.

Expedieras till 
H. Stern, KUN, Klk-kansli, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 224  2022.554 KS  

Kommunalt kompletteringsval – Ny ersättare i barn- och 
ungdomsnämnden efter Cecilia Kälström (S), Sandra Christoph (S) 

Beslut
Sandra Christoph (S) utses till ersättare i barn- och ungdomsnämnden, efter Cecilia Kälström 
(S)  för tiden fram till och med den 31 december 2022.

Expedieras till 
S. Christoph, BUN, Klk, Klk-lön
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§ 225  2022.550 KS  

Kommunalt kompletteringsval – Ny revisor i kommunrevisionen efter 
Erik Marklund (KD), Erik Marklund (KD) 

Beslut
 
Erik Marklund (KD) utses till ny revisor i kommunrevisionen, efter Erik Marklund (KD) för 
tiden fram till och med den 31 december 2022.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-10-26

Utdragsbestyrkande

§226    

Meddelanden

Anmälningar
 2022.495 KS-001  Protokoll från slutlig rösträkning av val till kommunfullmäktige i 

Alingsås kommun
 2022.014 KS-006  KF meddelande - § 482 Delårsrapport 2022 - Tolkförmedlingen 

Väst
 2022.014 KS-007  KF meddelande - Delårsrapport 2022 - Tolkförmedlingen Väst
 2022.014 KS-008  KF meddelande - Tjänsteutlåtande, delårsrapport - 

Tolkförmedlingen Väst
 2022.014 KS-009  KF meddelande - Revisorernas bedömning - Tolkförmedling Väst
 2022.014 KS-010  KF meddelande - Revisorernas bedömning - Tolkförmedling Väst
 2022.014 KS-011  KF meddelande - § 483 Budget och verksamhetsplan 2023-2025 

för Tolkförmedling Väst
 2022.014 KS-012  KF meddelande - Budget och verksamhetsplan 2023-2025 för 

Tolkförmedling Väst
 2022.014 KS-013  KF meddelande - Tjänsteutlåtande, Budget och verksamhetsplan 

2023-2025 för Tolkförmedling Väst
 2019.134 KS-021  Beslut om entledigande av Magnus Linde från hans uppdrag som 

nämndeman vid Alingsås tingsrätt
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